
 
 
 

27. marts 2007 
 
I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret om forbrug på hovedkonto 51.07.45  Rente- og afdragsfrie udlån til 
Landbrugserhvervet  
(Landstingsmedlem Lene Knüppel, Demokraterne) 
 
Begrundelse:  
Landstingets medlemmer var for nylig inviteret til et seminar om landbruget i Grønland. Seminaret 
var veltilrettelagt og meget informativt. 
 
Konsulenttjenestens chefkonsulent kom i sin fremlæggelse med informationer om, at der på 
hovedkonto 51.07.45 Rente- og Afdragsfrie udlån til Landbrugserhvervet pr. marts 2007 allerede er 
forbrugt 1,4 mio. kr. ud af bevillingen på 2 mio. kr. for 2007. 
 
Chefkonsulenten oplyste endvidere, at bevillingen primært er anvendt til at afregne opdyrknings-
arbejder i 2006, grundet manglende midler i 2006. 
 
På baggrund af disse oplysninger, anmoder jeg hermed Landsstyret om at svare på flg. spørgsmål: 
 

1. I hvilket omfang harmonerer de af Chefkonsulenten ovenstående citerede oplysninger med 
Landsstyrets egne oplysninger og administrative praksis?  

 
2. I det omfang enslydende harmoni ikke kan konstateres, bedes det oplyst, hvor stor en andel 

af områdets finanslovsbevilling for 2007, som er udmøntet og til hvilke formål? 
 

3. Anser Landsstyret det som formelt og bevillingsretligt korrekt såfremt der afholdes udgifter 
over Finansloven for 2007  til at afregne opdyrkningsarbejder udført i 2006? 

 
4. Såfremt ca. 70 procent af bevillingen på hovedkonto 51.07.45 Rente- og Afdragsfrie udlån 

til Landbrugserhvervet allerede er opbrugt på baggrund af aktiviteter i tidligere år, hvorledes 
forventer Landsstyret så at kunne betale for opdyrkningsarbejder eller øvrige aktiviteter 
udført i 2007?  

 
5. Hvad kan fåreavlerne forvente fra Landsstyrets side med hensyn til betaling for 

opdyrkningsarbejder, som udføres i 2007?  
 

6. Kan Landsstyret oplyse andet af betydning for sagen? 
 
 
Spørgsmålene bedes venligst besvaret inden for 10 arbejdsdage.  


